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1 DEEL 1: 20.30 – 20.35
De bijeenkomst wordt geopend om 20.30 uur door Albert Abma.

2 DEEL 2: 20.40 – 21.00 informatief en achtergrondinformatie

Actuele update uit het veld partners Heerenveen, landelijke 
maatregelen en energiegroep armoede door Sybrig Sijtsma
Wethouder Sijtsma licht de huidige stand van zaken toe.

Toelichting:

In onze gemeente
• Voedselbank: momenteel bedienen ze circa 210 huishoudens. Het gaat 
hard: in tien dagen tijd zo’n 15 nieuwe aanmeldingen en de afgelopen twee 
dagen zelfs 6. Ze zien meer mensen met migratieachtergrond.
• Humanitas: merken nog niet echt dat mensen in de problemen komen, 
wel als het zo door zou gaan.
• In Moaie Dei: veel nieuwe aanmeldingen. In de eerste zes maanden van 
dit jaar 47 nieuwe gezinnen. Afgelopen 3 weken 13 nieuwe aanmeldingen. 
Zien ook veel mensen met een migratieachtergrond (met kinderen) plus 
werkende armen. Deze laatste groep betreft circa 60% van de nieuwe 
aanwas. Ook meer ouderen.
• Zelfoogsttuin: krijgt meer aanmeldingen. Hebben nog ruimte. Zien veel 
gescheiden mensen en mensen met een migratieachtergrond. Daarnaast 
ook werkenden, ook tweeverdieners.
• Barones: ziet niet direct een toename van mensen met 
betalingsproblemen. Merkt wel dat mensen erg ongerust zijn.
• Houvast: ziet veel alleenstaanden. Mensen vinden de stap naar gemeente 
vaak te groot. Mensen hebben veel stress.

Intern
De bijstand daalt van 1.225 naar 1.210 uitkeringen
Energietoeslag stand: 2.400 keer al uitbetaald.

Landelijk
Sinds Prinsjesdag zien we landelijk ook ontwikkelingen zoals:
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Tijdelijk tariefplafond elektriciteit en gas.
Geen afsluiting door energiemaatschappijen in de winter
Flankerend beleid d.m.v. extra inzet preventie, vroegsignalering en het 
tijdig signaleren van problematische situaties en goede schuldhulpverlening.
Energieleveranciers gaan vaker en informatierijkere signalen sturen en 
gemeenten gaan gerichter interventies plegen. Gemeenten krijgen in 2022 
in totaal 35 miljoen euro aan incidentele middelen om zowel via 
vroegsignalering als via de bijzondere bijstand gerichte hulp aan te bieden.
Schuldhulpverlening. De minister benadrukt dat schuldhulpverlening niet 
mag worden beëindigd door een hoge energierekening. Het kabinet wil deze 
afspraak vastleggen in (bestuurlijke) afspraken met de VNG en NVVK. Ook 
wil het kabinet dat er vaker saneringskredieten worden gebruikt dan nu het 
geval is. Van belang bij het saneringskrediet is het Waarborgfonds. Dit is 
een fonds dat het financiële risico afdekt dat gemeenten lopen als mensen 
hun saneringskrediet niet meer kunnen aflossen. Het kabinet wil het 
Waarborgfonds breder inzetten. Hoe en met welk budget, dat wordt nog 
onderzocht.

Presentatie schuldhulp door Alfred Tros
Zie bijlage presentatie.

Actuele armoede cijfers regio op basis van recent onderzoek en 
cijfers energiearmoede Data Fryslân door Saskia van der Sluis
Zie bijlage informatieboekje.

Ruimte voor vragen
Er worden vragen gesteld.
E. Bijlsma vraagt of de ouderenbond ook betrokken is bij info vanuit de 
gemeente. 
J. Naber vraagt hoe het gaat het in de overige gemeenten in Friesland. 
Antwoord: dit is hetzelfde beeld als in Heerenveen.
A. Eijer: vraagt t.a.v. het schuldeisertraject: kleine ondernemers vallen 
buiten de boot. Hoe gaat dat en hoe worden die bereikt. Antwoord: dit 
wordt vanuit Leeuwarden georganiseerd maar die zijn hier wekelijks op 
kantoor. Het is moeilijk om ondernemers te bereiken. Er wordt nu een 
infographic gemaakt.
J. v/d Schaar merkt op dat de nieuwe energierekeningen nu binnenkomen, 
dus verhoging is nu merkbaar.
A. Speel vraagt hoe de cijfers actueel gehouden worden. Er wordt 
maandelijks geleverd door energieleveranciers etc. via RIS, dat is ook bij 
ketenpartners bekend.  Er zijn ook korte lijnen met bijv. Accolade. Dat gaat 
niet lukken met bijvoorbeeld Essent.

3 DEEL 3: 21.00 – 21.30 Wereld-café samen in gesprek over mogelijke 
scenario’s

Werksessies in 3 groepen gelijktijdig:
Bestaanszekerheid gericht op armoede en energiearmoede o.l.v. 
Saskia van der Sluis en Else van der Werf
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wat doen we al, waar kunnen we meer op inzetten? waar zit ruimte, wat 
zouden mogelijke richtingen zijn (deels gebaseerd op voorbeelden andere 
gemeenten)?
Schuldhulp o.l.v. Alfred Tros
Waar zit nog ruimte? Hoe zetten we meer in op vroegsignalering.
Wonen o.l.v. Jelle Zoetendal
Inventarisatie: wat wil de raad weten?/wat is er nog nodig?/relatie met 
bestaanszekerheid

Er wordt teruggekoppeld:
Groep 1: armoede en energiearmoede
Samenvatting werksessie:
- Noodfonds
- Een verhoging grens energietoeslag van 120% naar 130%
- Voorzien in levensbehoeften als jassen, warme kleding ism 
maatschappelijke organisaties.

Groep 2: schuldhulp
Samenvatting werksessie:
- Bereiken nieuwe doelgroepen (extra aandacht groepen 
migratieachtergrond), snelle toegang tot hulp (inclusief 
voortzetting/uitbreiding huisbezoeken) bijvoorbeeld
rechtstreeks nummer of dmv communicatiecampagne.
- Persoonlijk contact behouden dmv huisbezoeken.
- Terugvordering bijstand bevriezen bij schuldhulpverlening.

Groep 3: wonen
Samenvatting werksessie:
- Betaalbaarheid (hoe houden we voldoende betaalbaar aanbod wanneer 
prijzen stijgen).
- Duurzaamheid (Hoe kunnen we sneller verduurzamen, welke 
mogelijkheden hebben we hiervoor).
- Uithuiszettingen. Geen uitzettingen de aankomende periode. Hierover 
afspraken maken met de coöperaties (zie ook relatie met 
bestaanszekerheid).

4 Afspraken over vervolg
De informatie en de dialoogsessie van vanavond worden verwerkt en naar 
de raad gebracht.

5 Afsluiting
De voorzitter sluit de bijeenkomst om 22.00 uur.




